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VERDAL

– Etter ei befaring 
langs flere bekker i 
Verdal, er vi 
betenkte med tanke 
på gyteplasser og 
oppvekstvilkår for 
sjøørreten. Nå 
håper vi at folk vil 
engasjere seg for å 
få opp bestanden.

Det sier Stian Stensland, som er 
forsker og underviser innen 
sportsfiske, fisketurisme og 
naturbasert reiseliv ved Norges 
miljø- og biovitenskapelige uni-
versitet (NMBU) på Ås.

Sammen med professor 
Thrond Haugen, NMBU, sjøørett-
ekspert Morten Bergan ved 
NINA og masterstudent Lovise 
Vårhus var de på befaring i aktu-
elle bekker i Verdalsvassdraget. 

– Det vi så, var ikke overras-
kende nedslående. Landbruksav-
renning, beiter ned til bekken, 
rundballer lagret rett ved bekk, 
kulverter som fungerte dårlig og 
som vanskeliggjør oppgang, søp-
pel, gamle bekkeutretninger og 
manglende kantvegetasjon gjør 
ikke forholdene bedre for sjøør-
reten, sier Stensland, og legger 
til at det i dag ikke er noe fiske 
etter sjøørret i elvene rundt 
Trondheimsfjorden.

– Når det gjelder rundballer så 
lekker de silopressaft. Når den 
kommer i vann bruker den opp 
oksygenet for fisken, og kan 
resultere i fiskedød. 1 liter silo-
pressaft kan ødelegge 5.000 liter 
vann. Derfor bør ikke rundballer 
lagres rett ved bekker, sier Sten-
sland.

Vernet vegetasjon
Stensland er opptatt av at kant-
vegetasjonen skal bevares, og 
opplyser at den er vernet i Vann-
ressurslovens paragraf  11.

– Slik vegetasjon har mange 
funksjoner for fisken. Den gir 
blant annet skygge og gjemme-
plasser, og det ryr ned avfall fra 
trær som tilfører bekkene 

næring, sier Stensland, og legger 
til at man i utlandet er veldig 
opptatt av å bevare denne vegeta-
sjonen.

– I Skottland har man begynt 
å plante kantvegetasjon, det står 
i sterk kontrast til det vi gjør her 
hjemme, sier Stensland, og viser 
til at NINA-ekspert Morten Ber-
gan sier at det er mange som er 
vel ivrige med å fjerne trær og 
vegetasjon ved bekkekantene.

– Vi antar at mye av det skyl-
des uvitenhet og at det ikke er 
satt søkelyset på hva denne vege-
tasjonen betyr for å øke bestan-
den av sjøørret, sier Stensland.

I Verdal vil slik kantvegeta-
sjon ha veldig mye å si for opp-
vekstvilkårene til sjøørreten. 
Spesielt når man ser på hvor 
store arealer som høstpløyes. 
Stensland antar at dette er likt 
over hele fylket.

I sommer skal masterstudent 
Lovise Vårhus undersøke totalt 

ni bekker i vassdraget. Hun skal 
ta vannprøver, forestå yngel/
ungfisktellinger, bunndyr- og 
insekttellinger og se på hvilke 
kvaliteter bekkene har for fiske-
produksjon.

– Det handler om å kartlegge 
status i bekkene, og se på hva 
som må til for å øke produksjo-
nen, sier Stensland, som trekker 
fram Stjørdalselva som et godt 
eksempel i forhold til tiltak for å 
øke produksjonen av sjøørret.

– Det er vel det vassdraget i 
fylket som virkelig har tatt tak i 
disse utfordringene, sier han.

Mange hinder
I dag er det også mange hinder i 
sjøørretens veg opp i bekkene. 
Det være seg kulverter eller 
andre hinder.

– I tillegg har vi sett at bek-
kene er rettet ut enkelte steder, og 
at bunnforholdene her ikke egner 
seg som gyteplasser og gjemme-

steder. Bunnmassen er for fin, og 
det mangler både steiner og trær 
ute i bekkene, sier Stensland.

Nå håper de at økt fokus på 
disse problemstillingene kan 
utløse et sterkere lokalt engasje-
ment for sjøørretbekkene.

For Verdal sin del så finnes 
det et eget sjøørretfond på 300.000 
kroner. Fondet forvaltes av Ver-
dal jeger- og fiskeforening, Ver-
dalselva fellesforvaltning, samt 
fiskeforvalter Anton Rikstad og 
Trond Rian i Verdal kommune.

– Vi har 18–19 bekker i Verdal 
hvor det har gått og går sjøørret. 
Vi ønsker oss et større lokalt 
engasjement, og forening, grunn-
eiere og andre kan søke ut midler 
fra fondet for å iverksette ulike 
tiltak for å bedre forholdene til 
sjøørreten, sier Rian.

Fondet ble opprettet da det ble 
avdekket utslipp fra renovasjons-
anlegget i Skjørdalen, og det er 
Innherred renovasjon og selska-

pet Ecopro som har betalt inn 
150.000 kroner hver som følge av 
utslippene.
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 ● Sjøørret. Vil ha større lokalt engasjement for sjøørretens ve og vel.

Mange hinder for sjøørreten

Var godt med fisk i Kvisla: Thrond Haugen (NMBU) (fra venstre), masterstudent ved NMBU, Lovise Vårhus og Morten Bergan i NINA ved Kvisla/Liabekken 

som renner gjennom Verdal sentrum og er rundt seks kilometer lang. FOTO: PRIVAT

Problematisk: Sjøørretekspert Mor-

ten Bergan i NINA undersøker her en 

kulvert.

GRONG

Ordførerne i Namdalen får refs 
etter at de mer eller mindre 
velsignet planene om å åpne 
for deleiere i NTE sine datter-
selskaper før helga.

Det er SV-politiker og listekandi-
dat Steinar Sæternes i Grong som 
refser ordførerne, og spør om de 
egentlig vet hva de holder på med.

– Det er ett eneste svar som 
gjelder når det blir snakk om del-
privatisering av et offentlig sel-

skap, og spesielt NTE. Det er nei, 
sier Sæternes, som ble mildt sagt 
overrasket da han så at ordfø-
rerne var positive til det han kal-
ler delprivatisering etter at NTE-
sjef  Christian Stav og styreleder 
Bjørnar Skjevik orienterte ordfø-
rerne i Region Namdal om nød-
vendigheten med å få inn ekstern 
kapital i forbindelse med nye 
investeringer.

– Det er synd å se at ordfø-
rerne lar seg blende av de gode 
talegavene til ledelsen i NTE. Jeg 

håper virkelig at velgerne nå 
våkner og ser hva ordførerne 
står for, sier Sæternes, og legger 
til at han har vært med i politik-
ken så lenge at han har lært seg 
å høre på hva som ikke blir sagt.

– Jeg er ikke naiv. Når privati-
seringshjulet har begynt å rulle, 
så er det det første steg på vegen 
mot full privatisering. Det bør 
ordførerne skjønne, sier han.
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Gir namdalsordførere  NTE-refs

Gir refs: SV-politiker og listekandidat Steinar Sæternes gir namdalsordførerne 

refs etter at de vendte tommelen opp for å slippe private eiere inn i NTE.
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